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Nova šola ostaja 
prioriteta 
Občina Medvode je pred dobrim mesecem na 
Upravno enoto Ljubljana oddala vlogo za izdajo 
gradbenega dovoljenja za novo osnovno šolo 
v Preski. 

MAJA BERTONCELJ 
......................... 

Medvode - Ocenjena vred
nost celotnega projekta, naj
večjega v zgodovini Občine 
Medvode, je trenutno okrog 
15 milijonov evrov. Zagota
vljanje potrebnih finančnih 
sredstev bo zahtevno. 

Na junijski seji je Ob
činski svet Občine Medvo
de sprejel Odlok o ustano
vitvi proračunskega skla
da za nadomestno gradnjo 
OŠ Preska, v katerem bodo 
zbirali finančna sred�tva za 

Nova osnovna šola v 
Preski je predvidena na 
novi lokaciji, v bližini 

OsemenjevaJnega centra 
Preska. 

novo osnovno šolo. V letoš
njem proračunu sta za pro
jekt rezervirana dva milijona 
evrov. Kot pojasnjujejo na 
občini, so L1 sredstva zaradi 
nujne sanacije po P,Oplavah 
trenutno pod vprašajem, do
dajajo pa, da gradnja še ved
no osuja prioriteta med ve
čjimi investicijskimi pro
jekti. »Na dinaniiko prido
bivanja gradbenega dovolje
nja poplave ne bodo vplivale. 
Bomo p� videli, kako bo pro
ti konru leu s financami, ali 
nam bo v sklad uspelo dodati 
dva milijona evrov ali bomo 

morali sredstva znižati. Ni
kakor pa se temu projektu 
ne nameravamo odpoveda
ti,« je povedal župan Med
vod Nejc Smole. 

Nova osnovna šola v Pre
ski je predvidena na novi lo
kaciji, v bližini Osemenje
valnega centra Preska. Naj
bližji prebivalci so podali pri
pombe predvsem na zagoto
vitev nove cestne povezave, 
saj da je obstoječa Bizanto
va cesta ozka in neprimer
na za glavno dostopno cesto 
do nove šole, česar se na ob
� zavedajo. »Pri tem pro
jektu smo se odloo.l.i, da vlo
žimo vlogo za gradbeno do
voljenje, prebivalcem v Pre
ski pa dajemo zelo jasno za. 
vezo, da se gradnja navkljub 
pridobljenemu gradbene
mu aovoljenju ne bo začela 
pred sprejemom Občinske
ga prostorskega načrta, kjer 
je med glavnimi strateški
mi pobudami prav umesti
tev nove ceste do nove šole. 
Ocenjujem, da ko bomo mi: 
nistrstvu za kmetijstvo, ki 
bo tukaj ključni soglasodaja
lec, predstavili, za kako po
membno cesto gre, bodo to 
razumeli,« je zaveza župana 
tamkajšnjim prebivalcem. 

Po· pridobljenem gradbe
nem dovoljenju bo izpol
njen pogoj za kandidiranje 
!'a morebitnih objavljenih 
razpisih. 

GORENJSKA info@g-glassi 

V rovih izstopajoča 
trajnostna zgodba 

GORENJSKI GIAS 
torek, 17. oktobra 2023 

Na letošnjem seznamu stotih najbolj trajnostnih zgodb na svetu se je znašel tudi Kranj z 
informacijskim centrom o človeški ribici SOS Proteus v kranjskih rovih. 

SIMON ŠUBIC 

Kranj - -Globalna organiza
cija Green Destinations s 
sedežem na Nizozemskem 
je na letošnji seznam 100 
najbolj _ trajnostnih zgodb 
na svetu (Greert Destinati
ons Top 100 Storles) kot pri- • • 
mer izstopajoče dobre pra• . 
kse uvrstila tudi Kranj. Po
leg gorenjske prestolnice je 
na seznamu, ki so ga razkri-
li prejšnji teden na konfe
renci v estonskem Talinu, 
še pet slovenskih destina
cij: Ljubljana, Šaleška doli
na, Brežice, Jeruzalem, Mi
ren Kras in  Kranj. Konferen
ca v Talinu je bila sicer na
menjena spodbujanju pove
zovanja med deležniki v tu
rizmu in odlcrivanju te_r de
ljenju najboljših trajnostrtih 
rešitev in prakse za učinko
vito upravljanje turističnih 
destinacij. 

Informacijski center S0S Proteus v kranjskih rovih je predvsem izobraževalne in raziskovalne 
narave, sta ob odprtju centra poudarila zakonca Gregor in Magdalena Aljančič iz Zavoda 
Jamski laboratorij Tular, ki je idejni pobudnik in upravljavec info centra. /foto: P,lmot Pl(u!ln 

Kranj so na seznam stotih 
najboljših trajnostnih zgodb 
na svetu uvrstili zaradi infor
macijskega centra o človeški 
ribici SOS Proteus z zgodbo 
S človeško ribico si delimo 
potrebo po čistih in pitrtih 
podzemeljskih vodah. Cen
ter sta Mestna občina Kranj 
in Zavod Jamski laboratorij 
Tular v javno-zasebnem par
tnerstvu konec lanskega leta 
odprla � rovih pod starim 

Kranjem. Kot so razložili, je 
zgQ<lba človeške ribice, naj
bolj znane jamske živali na 
svetu, šolski primer ogrože
ne jamske biotske raznovr
stnosti in simbolizira smi
sel prizadevanj za ohranitev 
podtalnice, najpomembnej
šega vira pitne vode. 

lnfo center SOS Proteus 
so ustanovili, da· bi po dves
to letih javnega prikaza člo
veške ribice uvedli inovativ-
ne rešitve: posredovanje in
formacij iz prve roke oziro
ma od strokovnjakov, dobro
bit za biotsko raznovrstnost 

z reševanjem človeške ribi
�e. spremljanje vpliva obi
skovalcev na dobro počutje 
živali in trajnostno upravlja
nje (vlaganje v raziskave, 
ohranjanje in ozaveščanje 
javnosti). V njem so na ogled 
rešene človeške ribice, ki so 
jih poplave podzemnili voda 
izplaknile na površje, kjer 
sicer ne bi preživele. Ta.ko 
prikazovanje človeške ribi
ce ja"'1osti nima negativne• 
ga vpliva na naravo in je ži. 
valim prijazno. 

Jnfo center SOS Proteus 
je bil tudi eden od vodilnih 

projektov, ki je prispeval k 
dvema visokima nagradama 
za mesto Kranj: evropska de
stinacija odlirnosti 2023 in 
Slovenia Green Destinati
on Platinum, omenjali pa so 
ga tudj !,lg/<;<ln! !!l�dt)yl)gpJ 
mediji (Guardian, Times). 

Green Destinations je ni
zozemska organizacija, ki 
deluje na področju ocenjeva
nja, razvoja v�šOI) in certifi
ciranja destinacij ter podje
tij, ki se zavezujejo k trajno
stnemu turizmu. Leta 2016 
je Slovenijo razglasila za 
prvo zeleno državo na svetu. 

V Bibi in čenči praznovali 
V vrtcih Biba in Čenča, ki sta enoti Kranjskih vrtcev, so s krajšima 
slovesnostma zaznamovali petdesetletnico delovanja. V obeh imajo po tri 
oddelke otrok. 

SIMON ŠUBIC 

Kranj-Pred dnevi sov vrtcih 
Biba v Bitnjah in Čenča na 
Klanru v Kranju, ki sta del 
Kranjskih vrtcev, praznova
li petdeseto obletnico odpr
tja. V obeh vrtcih, ki sta za
čela delovati marca 1973, so 
pripravili kratki slovesnosti 
in poudarili, da se v okolju, 
kjer delujeta, dobro počuti
jo. Medtem ko vrtec Biba od 
lani deluje v novih prostorih, 
je stavba vrtca Čenča še prvo
tna, iz leta 1973;k i  pa je letos 
doživela energetsko sanaci
jo. V obeh vrtcih imajo sicer 
po tri oddelke -po enega za 
prvo starostno obdobje in po 
dva za drugo. 

Manja Zorko, podžupa
nja: »Pred petdesetimi leti 
se je v Kranju zgradilo kar 

nekaj po_membnih objektov 
-poleg vrtcev Čenča in Biba 
na primer tudi dom upoko
jencev na Planini. To je bilo 
leto velikih gradenj, ved
no več zaposlenih je bilo v 
Kranju in s.tem so se večale 

potrebe za vzgojo in varstvo 
otrok. Vesela sem, da otro
ci radi hodijo vrtec, in hva
la lepa vsem vzgojiteljem 
in vzgojiteljicam, skupaj z 

vodstvom Kranjskega vrt• 
ca, da skrbijo, da so vrtci 

V obeh vrtcih so se otroci razveselili novih igrač ... , ro10:Tlfl.a DoU 

... in sl�stne torte., fot;: Primol Pllulln 

nek dom in topel pr9stor za 
naše otroke.« 

·»Večina naših enot je sta
rih okoli petdeset let, leta 
2026 pa bqmo praznovali 
šestdesetletnico Kranjskih 
vrte�•-Današnji izzivi so pri
dobitev novih vrtcev in ob
nova starih, saj so glede na 
spreminjanje zakonodaje 
in prostorskih načrtov vrtci 
premajhni. Velik izziv so 
tuji otroci, predvsem zara
di jezika in drugega načina 

dela z µjimi. Na tem podro
čju bi morala drlava poiskati 
sistemsko rešitev. V Kranju 
si za to precej prizadevamo, 
a za zdaj nismo uspešni. Ka
dra v Kranjskih vrtcih ne pri
manjkuje, me pa žalosti: da . 
se sprejemajo taki zakoni, da 
je lahko že vsak doberza v vr
tec in šolo. Tu sem morda jaz 
bolj zahtevna,« je poveda
la Urška Kejžar, direktorica 
Kranjskih vrtcev. Kot je do
dala, so v letošnjem šolskem 

letu v njihove vrtce lahko 
sprejeli vse vpisane otroke, 
skupaj 1470, ki so izpolnje
vali pogoj za vpis, torej da so 
bili stari najmanj enajst me
secev. »Morda je kateri otrok 
ostal doma, ker ni bil sprejet 
v točno določeno enoto ali pa 
.še ne izpolnjuje pogoja,« je 
dejala. Med večjimi investi
cijami v vrtce v Kranju pa je 
omenila novvrtec Sontek, ki 
bo iz trioddelčnega zrasel v 
sedemoddelčnega. 


